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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Jedn¹ z najwa¿niejszych kwestii w polskiej energetyce stanowi wykorzystanie odnawialnych Ÿróde³

energii. Przyjêty przez Uniê Europejsk¹ cel – 20% energii uzyskiwanej z odnawialnych Ÿróde³ energii –
bêdzie bardzo trudny do uzyskania, a wielu s¹dzi, ¿e niemo¿liwy. Dyrektywa przyjêta przez Parlament
Europejski w dniu 18 grudnia 2008 r. nak³ada na pañstwa cz³onkowskie obowi¹zek wyraŸnego okreœle-
nia procedur autoryzacji, certyfikacji i licencjonowania, a szczególnie planowania przestrzennego oraz
uproszczenia procedur.

Z moich kontaktów z inwestorami od tego typu urz¹dzeñ wynika, i¿ w Polsce w tej dziedzinie dzieje
siê bardzo Ÿle.

Sytuacjê zmieni³aby zmiana prawa polegaj¹ca na stworzeniu ustawowego systemu taryf preferencyj-
nych, na uznaniu odnawialnych Ÿróde³ energii za inwestycje celu publicznego, na wprowadzaniu w pla-
nach zagospodarowania przestrzennego mo¿liwoœci lokalizacji takich urz¹dzeñ, oczywiœcie po
uzyskaniu zgody mieszkañców.

S¹dzê, ¿e z uwagi na du¿¹ wagê omawianych zmian, wskazane jest wprowadzenie specustawy doty-
cz¹cej wydawania zezwoleñ na budowê Ÿróde³ energii odnawialnej. Dokonanie tych zmian znacznie
przyspieszy³oby proces inwentaryzacyjny w tym zakresie.

Proszê o poinformowanie mnie, czy prowadzone s¹ prace legislacyjne, które rozwi¹zywa³yby te pro-
blemy, i kiedy przyjm¹ one formê konkretnych ustaw.

Z powa¿aniem
Andrzej Owczarek




